



DAGSORDEN FOR HB-MØDE 21. oktober 2024

EDR's KONTOR, KLOKKESTØBERVEJ 11, 5230
ODENSE M

Virtuelt Teams møde

Mødetid:	Mandag d. 21. oktober 2024 kl. 19:00 på Teams		
Indkaldte	Formanden, HB, Regnskab		
Afbud:		Referent:	OZ5WU

1	Godkendelse af dagsorden.				
Indstilling:	Mødeleder Arne OZ4VW				
Ja		Nej		Blank	

2	Beretninger fra; Formand, Sekretær, Medlemsservice, Regnskab, QSL-bureau, og udvalgene.				
2.1	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Formanden	Sider: 0
Beretning:					
2.2	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Sekretæren	Sider: 0
Beretning:					
2.3	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Medlemsservice	Sider: 0
Beretning:					
2.4	Ansvarlig:	OZ0J	Titel:	Regnskab	Sider: 0
Beretning:					
2.5	Ansvarlig:		Titel:	QSL-bureau	Sider: 0
Beretning:	Ingen beretning				
2.6	Ansvarlig:	OZ7ABM	Titel:	Handelsudvalg	Sider: 0
Beretning:	Ingen beretning				
2.7	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	IARU & internationalt	Sider: 0
Beretning:	Ingen beretning				
2.8	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Informationsudvalget	Sider: 0
Beretning:	Ingen beretning				
2.9	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Teleudvalget	Sider: 0
Beretning:	Ingen beretning				
2.10	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	VUSHF-udvalget	
Beretning:					

3	Gennemgang af huskeliste.			
Bilag:	Huskelisten – IT i Odense – Diverse igangværende opgaver ifm. kontorets lukning			
Referat:				

4	Foreningens økonomi/saldobalance INTERN			
Bilag:	Excel ark			

Resume:									
Referat:									
4.1	Medlems status pr. 20. oktober 2024								
	<table border="1"> <thead> <tr> <th>Aktive medlemmer</th> <th>Passive medlemmer</th> <th>Afgang</th> <th>Silent Key</th> </tr> </thead> <tbody> <tr> <td>1316</td> <td>88</td> <td>-</td> <td>4</td> </tr> </tbody> </table>	Aktive medlemmer	Passive medlemmer	Afgang	Silent Key	1316	88	-	4
Aktive medlemmer	Passive medlemmer	Afgang	Silent Key						
1316	88	-	4						

5	Indkomne forslag og sager til behandling
----------	---

5.1							
Sag:	240	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	RM-pakke 2024	Sider:	0
Start dato	09.09.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Tiden er kommet hvor RM-pakke 2024 skal forberedes. Så den kan udsendes til tiden! RM-2024 møde er fastsat til d. 16. november 2024 i Odense.</p> <p>Dagsorden og RM-pakke skal udsendes 2 uger før altså d. 2. november 2024.</p> <p>Frist for forslag til RM-pakken er 6 uger før mødet d. 4. oktober 2024.</p> <p>RM-mødedato skal varsles senest 10 uger før, varslingen er allerede en del af områdemøde efterår 2024.</p> <p>Sekretæren har klargjort template til RM-pakke 2024.</p> <p>Beretninger skal indhentes – Budgetforslag og EDR's takster for 2024 skal på plads til pakken. Her skal vi være obs. på priser på papir og energi.</p>						
Referat:							
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.2							
Sag:	24036	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	Budget 2025	Sider:	0
Start dato	12.08.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Idet vi må forvente at de økonomiske strukturer, er radikalt anderledes efter kontorets lukning, samt nedlæggelse af C5, implementering af en regnskabsfører og skabelsen af en sammenhængende økonomiadministration. Skal vi have:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Analyseret ALLE udgifter, der er relateret til drift af HQ - optimeret alle hjørner. • OZ trykning + forsendelse, skal dækkes 1:1 af tillægsbetalingen. • Analyseret omkostninger forbundet med Nets PBS, medlemmer der fastholder den arbejdstunge metode må selv betale. • Analyse af medlemskategorier – er alle relevante? • Analyse af webshop lønsomhed – er vareudvalg relevant for moderne radioamatører? 						
Referat:	<p>E-economics gurer anbefaler at man benytter Excel til udarbejdelse af budget udarbejdes. Dette efterleves.</p> <p>Der arbejdes videre med de øvrige delelementer.</p> <p>Evt. BS-opkrævninger skal være dannet til indsendelse til Nets, senest 15/12-2024.</p>						

Beslutning	
Svarskrift:	
Send til:	
Ja	Nej Blank

5.3							
Sag:	24017	Ansvarlig:	OZ1HPS	Titel:	ATF-2024	Sider:	0
Start dato	26.02.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>HB skal opstille holdet der eksekverer ATF-2024. Forslagsstiller vil foreslå Arne, Michael, Lone og jeg selv. Det vil være godt at have Lone med, da hun er tæt på Odense, og dermed også kunne hjælpe med hendes store viden om arrangementet.</p>						
Referat:	<p>HB diskuterer sagen – Der er enighed om at der skal samles kræfter udenfor HB til at hjælpe med organiseringen. Ligesom vi igen skal have spejderne med som arme og ben.</p> <p>Mødet 13.05.2024: Der skal bestilles stole, sammen med borde til udstilling. I flg. Hallen må det pointeres at udstillere og publikum IKKE må indtage medbragt mad og drikkevarer. Inde i hallerne. OZ1HPS og OZ1DCZ arbejder på promotion materiale vedr. ATF</p> <p>Mødet 17.06.2024: Webmaster anmodet om at aktivere ATF underside, promo materiale til Friedrichshafen via OJ.</p> <p>Efterskrift: Sekretæren har nu adgang til at redigere atf.edr.dk som skal i luften lige så snart valget kører afsted</p> <p>Mødet 19.08.2024: Lars OZ3LFG, vil meget gerne hjælpe. De skal snares briefes om indhold og opgaver.</p> <p>Mødet 09.09.2024: Planlægningen af ATF2024 går efter planen, der er ikke identificeret problemer pt.</p> <p>Mødet 21.10.2024:</p>						
Beslutning	OZ1HPS tov holder for ATF-2024. OZ9LO som konsulent med stor viden.						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja	Nej Blank						

5.4							
Sag:	24040	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	Krav for EDR-medlemskab.	Sider:	0
Start dato	12.08.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Der mangles nogle praktiske krav, vi er nødt til at stille til personer der vil optages som medlem i EDR (de måtte gerne gælde for eksisterende medlemmer også).</p> <p>Medlem skal som minimum oplyse og tilmelde:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Navn, adresse, fødselsdato • E-mailadresse, mobilnummer. • Tilknytte abonnementsbetaling via betalingskort eller MobilePay. <p>Kan/vil en person ikke levere på disse parametre, må det være tilladt for admin at afvise medlemskab.</p> <p>Eksisterende medlemmer skal lempeligt tilvænes de ny tiders krav. Nets BS må udfases ASAP, da denne service er administrativt tidskrævende og dermed til økonomiske ulempe for alle medlemmer i EDR. Ligeledes er det sidste indbetalingskort udsendt fra EDR's administration, da alle medlemmer får automatisk avis fra Mentoclub. Så kan de selv hente opkrævningen, uden omkostning for foreningens øvrige medlemmer.</p>						

Referat:	Udskudt til næste møde				
Beslutning					
Svarskrift:					
Send til:					
Ja		Nej		Blank	

5.5							
Sag:	240	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	MobilePay erhverv	Sider:	0
Start dato	09.09.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Forslagsstiller ønsker at EDR får etableret en MobilePay erhvervsaftale, derved kan der etableres "numre" ad-libitum til f.eks. ATF, som erstatning for benyttelsen af MP bokse, på private MP. Derved spares gebyr på 15Kr/1000Kr.</p>						
Referat:	HB beslutter at sætte i værk.						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.6							
Sag:	24012	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Layout assistance til OZ & redaktør til OZ	Sider:	0
Start dato	22.01.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>HB skal finde en ny layout assistance, da den seneste konstruktion ikke fungerede i praksis. Der fremlægges nogle emner under mødet.</p> <p>Mødet 21.10.2024: Der skal også findes en redaktør eller et redaktionelt team</p>						
Referat:	<p>Der er kommet flere ansøgere til jobbet som grafisk designer på OZ. FM og OZ-redaktør arbejder sammen om opgavens løsning. De regner med samtaler med kandidater i de næste to uger.</p> <p>Mødet 26.02.2024: EDR har spurgt Aarhus Kommune om mulige flexjob kandidater. HR har samtaler med potentielle kandidater i den kommende tid. HB afventer resultatet af disse jobsamtaler og ser frem til en snarlig løsning.</p> <p>Mødet 13.05.2024: Der er pt. købt assistance til layout af OZ, for to gange. HB skal se til at få frembragt en samlet løsning for OZ's snarest.</p> <p>Mødet 19.08.2024: Formanden anmoder HB om at lede efter løsninger, vi har ikke megen tid at løbe på</p> <p>Mødet 21.10.2024:</p>						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.7							
Sag:	24023	Ansvarlig:		Titel:	Promotion til certifikatprøver	Sider:	0
Start dato	13.05.2024	Slut dato					

Bilag:	-
Resume:	<p>HB bedes tage stilling til hvordan vi sætter system op omkring produktion, administration og forsendelse af promotion muleposer til ALLE certifikatprøver i DK. Hvordan får vi avis om datoer og antal deltagere løbende? Vi skal væk fra tjubang løsninger – bare how?</p> <p>Næste HB-møde: Hvad gør vi? 😊</p>
Referat:	Hvad gør vi? 😊
Beslutning	
Svarskrift:	
Send til:	
Ja	Nej Blank

5.8	Never ending Case						
Sag:	21036	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Temadag (e)	Sider:	0
Start dato	18.08.2021	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 09.01.2023: HB skal have sat emner og terminer i plan for Temadage i 2023 Mødet 26.06.2023: Hjalmar OZ1JHM, har henvendt sig til HB, med forslag om at afholde en CW-nørde lørdag i HQ, gerne den anden weekend i september.</p>						
Referat:	<p>Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 27.03.2023: Forskellige muligheder diskuteres, blandt andet at blande Temadage med workshops for lokalafdelingerne, så de bedre kan indfange ny amatører og hjælpe med fastholdelse af dem i vores hobby Mødet 26.06.2023: HB diskuterer Hjalmar OZ1JHM's henvendelse om at afholde en CW-nørde lørdag i HQ, gerne den anden weekend i september. HB er begejstrede for initiativet og muligheden for endnu mere liv i HQ</p>						
Beslutning	<p>Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 09.01.2023: 29. april Work shop Afdelings Mentorere i Odense, alene for lokalafdelings repræsentanter Temadage 2023: 26. august HF-contest Hardcore. 07. oktober Raspberry Pi HAM 3. februar 2024 temadag LEO-Sat Mødet 26.06.2023: HB beslutter at tilføje: 9. september CW-nørdedag v. Hjalmar OZ1JHM FM kontakter OZ1JHM d. 27. juni, SEKR er standby til at fikse annoncering og Lars-Peter OZ1ETP får opgaven med at være EDR's mand på eventen. Efter mødet har Hjalmar OZ1JHM desværre meldt forfald indtil videre pga. et voldsomt uheld. Mødet 16.08.2023: Temadagen HF-contest Hardcore udskydes til senere pga. manglende tilslutning.</p>						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.9							
Sag:	24039	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	Opkrævning af lokalafdelings kontingenter.	Sider:	0
Start dato	12.08.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Vores Mentoclub løsning har "nemt" ved at opkræve kontingenter for Lokalafdelingerne og direkte postere dette kontingent på en finanskonto pr. afdeling i E-conomics. Er dette noget vi skal tilbyde som en serviceydelse til Lokalafdelingerne? Lokalafdelingerne kan derved egentlig slippe for at have bankkonto, der er en klods om økonomien på grund af de årlige gebyrer. Deres kasserer kan nøjes med at have en MobilePay konto, hvor EDR som hovedregel kan overføre til én gang pr. måned.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Alle lokalafdelingens medlemmer SKAL være med i ordningen. • Alle lokalafdelingens medlemmer SKAL benytte abonnementsbetaling via betalingskort eller MobilePay (når den mulighed bliver tilgængelig. • Kontingent periode bør følge kalenderåret. • Lokalafdelingskasserer er ansvarlig for at levere lokalmedlemsliste. • Der skal betales et fee på IKKE EDR-medlemmer på kr.? <p>Ordningen kan være med</p>						
Referat:							
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.10							
Sag:	23032	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Reparation + vedligehold HQ Klokestøbervej	Sider:	0
Start dato	11.09.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Ved et besøg d. 11. august 2023 må SEKR konstatere at HQ's ydre trænger hårdt til at få en kærlig hånd. Det synes at HASTE en smule. Kontor har fået prisinfo på de værste opgaver, som kan fremlægges under mødet – MEN NU SKAL DER ACTION TIL. HB bedes beslutte sig – TAK</p> <p>Mødet 30.10.2023: FM kommer med forslag som bliver en del af RM-2023 sagsbehandling. Sagen blev skudt til hjørne af RM-2023.</p> <p>Mødet 12.08.2024: Efter stilstand af velkendte årsager, er det nu blevet nødvendigt at få sat action på at få fikset HQ bygningen. De tiltagende regnmængder har vist at klimaskallen ikke kan kapere de vandmængder klimaforandringerne byder os på. Vi skal have en plan omfattende tag, facade, vinduer samt murværk, der eksekveres ASAP.</p> <p>Mødet 19.08.2024: Forslag – porten der "gemmer" på et the-køkken, fjernes sammen med the-køkkenet. I stedet sættes et vindues parti med dør, måske "hovedindgang".</p>						
Referat:	<p>HB diskuterer problemerne med huset, der diskuteres forskellige løsninger. HB summer over emnet. FM vil komme med løsningsforslag til næste HB-møde.</p> <p>Mødet 30.10.2023: Udsat til næste møde efter RM-2023</p> <p>Mødet 19.08.2024: HB diskuterer sagen, der er forskellige elementer der skal undersøges. Vi undersøger d. 14. september.</p>						
Beslutning							
Svarskrift:							

Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.11							
Sag:	24038	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	HQ HF-SDR remote station.	Sider:	0
Start dato	12.08.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>HQ-stationen bør opgraderes / tilføjes en HF-SDR-station, der kan remote opereres ultimativt, f.eks. Elekraft K4, Elad eller Flex.</p> <p>Dette vil løfte HQ stationen. Samtidig vil vejen være åbnet for at tilbyde EDR's medlemmer klippekort adgang til at benytte HQ stationen.</p> <p>Den overordnede Remote løsning bør fra start, være kapabel til at kunne operere flere stationer på samme tid, herunder en QO-100 station</p> <p>Det vil være en medlemsfordel, der er superrelevant, specielt for de der ikke har mulighed for at opsætte antenner.</p>						
Referat:	<p>HB diskuterer sagen – Hvad skal klippekort koste – EDR skal have prioritet på HQ testerne</p> <p>Hvordan skal fordeling mellem local og remote ope være.</p> <p>Der er nogle småting som lige skal oplyses inden endelig beslutning tages.</p>						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.12							
Sag:	2401?	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	Ansvarlig for EDR's Calls	Sider:	0
Start dato	10.06.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>I forbindelse med overdragelsen af OZ5MUS til EDR er det blevet klart at den ansvarlige for alle kaldesignaler, der er EDR's, er en tidligere formand.</p> <p>Der skal findes en vej så disse kaldesignaler bliver uafhængige af hvem der sidder i foreningens ledelse, UDEN dette koster kassen i gebyrer. En løsning bør være sådan at lokalafdelinger også slipper. Der er nogle små afdelinger, hvor gebyrer vil koste årsbudget, dette er ikke rimeligt.</p>						
Referat:	<p>HB diskuterede de udfordringer (økonomiske), der er med overflytning af klub og special call's. Det er jo ikke alene "store" EDR, der er ramt – Enhver lokalafdeling er ramt i nærmest livstruende grad, når og hvis porteføljen af kaldesignaler skal skifte ansvarshavende.</p> <p>Som reglerne er skruet sammen i frekvensloven, er det komplekst at løse, på en måde der forhindrer tåber i at forsøge misbrug.</p>						
Beslutning	HB beslutter at gå i tænkeboks, for at finde en løsning so er juridisk og økonomisk holdbar.						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		


5.13							
Sag:	24027	Ansvarlig:	SEKR	Titel:	EDR's forsikringer	Sider:	0
Start dato	13.05.2024	Slut dato					
Bilag:	-						

Resume:	Er der noget som kan optimeres, efter overgang til ubemandet kontor?			
Referat:	FM undersøger sagen.			
Beslutning				
Svarskrift:				
Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.14							
Sag:	20308	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Udvalg der mangles	Sider:	0
Start dato	18.11.2020	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 09.01.2023: Informationsudvalg skal genbesættes på mødet. Støjudvalg skal på sporet og vi skal diskutere muligt Ungdomsudvalg.</p> <p>Mødet 09.01.2024: HB bedes forholde sig til det utålelige i at udvalg er nærmest ikke eksisterende. Kan en Jobbørs på edr.dk (ny version) være en vej, sammen med deling på sociale platforme?</p>						
Referat:	<p>Tidligere debatter kan læses i Referat HB-møde 09012023_23012023.pdf</p> <p>Mødet 20.02.2023: Informationsudvalg besættes endeligt – Ungdomsudvalg startes med de kendte hjælpere</p> <p>Mødet 15.05.2023: HB diskuterer igen udfordringerne med at finde emner til et kapabelt støjudvalg. Den største udfordring er at personer med den teoretiske baggrund i orden ikke må påtage sig den slags opgaver af hensyn til deres arbejdsgivere.</p> <p>HB diskutere alternativer som kan medvirke til mere praktisk hjælp i marken.</p> <p>Mødet 09.01.2024:</p>						
Beslutning	<p>Tidligere beslutninger kan læses i Referat HB-møde 09012023_23012023.pdf</p> <p>Mødet 20.02.2023: Informations udvalg defineret.</p> <p>Informationsudvalg: OZ1DCZ Carsten Creative Master OZ1FF, Kjeld Politik og ramme OZ1JS, Jørgen - OZ OZ5WU, Michael – Web og Socialmedia Informationsudvalget kan kontaktes på informer@edr.dk</p> <p>Antenneudvalg: Region SD: OZ6TW Torben tovholder Region Nj: Vakant Region Mj: Vakant Region Sj: OZ5WU Region Hs: Vakant (kandidatemner fra Reg-HS må meget gerne henvende sig til sekretæren) Antenneudvalg kan kontaktes på antenner@edr.dk</p> <p>Ungdomsudvalg: OZ1AHV, Finn (JOTA) OZ0CP, Charlotte (JOTA) OZ1G, Carsten</p>						

	Mødet 15.05.2023: HB beslutter at samle et hold fordelt på de 5 regioner, der kan hjælpe medlemmer i støjknibe, med praktisk lokalisering af støjkilde (r).			
Svarskrift:				
Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.15	Never ending Case						
Sag:	21005	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	EDR's Lokal afdelinger	Sider:	0
Start dato	18.08.2021	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 20.03.2023:						
Referat:	Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 27.03.2023: HB diskuterede sagen, besøg planlægges til efter sommerferien. HB diskuterede desuden information via repeater nyt rundt i landet. KASS kommer med template.						
Beslutning	Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 27.03.2023: HB beslutter at afsøge muligheden for at levere objektivt indhold til repeater nyt på relevante repeater lande over. Tilgangen vil være tidssvarende og ensartet uanset hvor informationen bliver givet. Mødet 16.08.2023: FM kontakter ansvarlige for Knivsbjerg og Aalborg om muligheden for at levere EDR nyt en gang pr. måned. Indhold baseres på nyhedsbrev.						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.16							
Sag:	23006	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	#shapingthefuture	Sider:	0
Start dato	20.02.2023	Slut dato	Never				
Bilag:	<ul style="list-style-type: none"> - HB-Sag 23006_1 IARUr1 Status jan 2023.pdf - HB-Sag 23006_2 Article Scope Areas.jpg - HB-Sag 23006_3 Article 3 slides abd Scope Areas.jpg - HB-Sag 23006_4 IARU StF logo hi res.jpg 						
Resume:	<p>Orientering om de seneste tiltag fra IARUr1 – OG hvordan får vi ASAP indarbejdet IARUr1 ønsker og strategier i EDR, samt i lokalafdelingerne og blandt medlemmerne.</p> <div style="text-align: center;">  <p>SHAPING THE FUTURE PROPAGATING OUR PASSION</p> </div>						
Referat:	<p>HB diskuterer sagen og starter arbejde med at eksekvere de seks punkter i IARUr1's materiale. EDR-handlinger eller tanker er skrevet med blå nedenunder:</p> <p>1. udform pr materiale der promoverer Amatørradio.</p>						

Informationsudvalget revitaliseres og får tilført ny kræfter til at udforme splinter nyt promotion profil og materiale. Arbejdet er igangsat.
Samtidig udformes der en rigtig informationspolitik for EDR, der tager de vigtige digitale platforme med i vort univers.
I samme ombæring gøres informationsudvalgskommissorium tidssvarende.
Der oprettes en billedbank med gode billeder fra jeres virke. Billederne i god opløsning kan leveres til sekr@edr.dk – hos at medgive en tilladelse til benyttelse af billederne.

2. Bliv anerkendt som værdifuld for samfundet.

For at realisere dette må EDR, lokalafdelingerne og alle aktive radioamatører til at deltage aktivt. Vi skal være synlige i lokalsamfundet. Strategi herfor skal udarbejde i samarbejde med lokalafdelingerne, som vil være det bærende element.

3. Etabler og vedligehold interaktion med andre hobbies f.eks. maker-bevægelse etc.

Her handler det igen om aktivitet der skal udfoldes ude lokalt, så der f.eks. etableres samarbejde med det lokale Makerspace, eller sportsforening (rævejagt for motionister). EDR's HB vil løbe værktøjer op og udarbejde en "How to gøre" på området

4. Sikre træning og selvudvikling af radioamatører via foredrag, temadage og kompendier.

Gode kræfter arbejder på at få stablet undervisningsmateriale på benene, dette estimeres til at være klar til sommeren 2023.

Men der mangler nogle gode emner til Workshops samt ildsjælene som vil afholde disse Temadage/Workshops. Igen modtager sekretæren gerne forslag og hænder der vil afvikle en workshop eller Temadag.

5. Udbred viden om moderne teknologi blandt radioamatørerne.

EDR er pt. totalt fraværende. HB vil arbejde med dette punkt på de næste møder. Løsning kunne være en teknologiredaktør, hvis opgave er at opsnuse ny trends og tendenser Worldwide og publicere informationen, så amatørcommunity bliver opmærksomme på ny spændende ting at eksperimentere med.

6. Få amatørradio på emnerække i offentlig undervisning (ISS-School – LEO-sat)

Dette punkt er det mest komplicerede! Undervisning i DK er styret af meget faste regelværker. Der er dog nogle tematimer, som måske kan give os muligheder for f.eks. ISS-School kontakt.

Hvis der er aktive lærere, der samtidig er radioamatører! Vil EDR's formand gerne deres syn på muligheden for at udbrede en form for kendskab til "Verdens Bedste Hobby"

Mødet 15.05.2023:

Vedr. pkt. 1. & 2.: EDR har via hjælp fra OZ1DCZ Carsten fået frembragt 3 ny brochurer, som kun mangler minimal grafisk hjælp inden de kan sættes i drift.

Vedr. pkt. 4. Har EDR med uvurderlig hjælp fra OZ1IKY Kenneth, fået et starterkursus "Certifikat og hwa så?" som allerede har vist sit potentiale.

Mødet 26.06.2023: FM orienterer om #shapingthefuture opsamling i Friedrichshafen

Beslutning	HB sætter informationsudvalget i gang med udarbejdelse af materialer til punkt 1. og til dele af aktion i pkt. 2 HB har aftale med en god ven af foreningen om materiale til pkt. 4.at emner mv. offentliggøres på næste HB-møde. Mødet 15.05.2023: Arbejdet med IARUr1's ønsker og ideer fortsættes.			
Svarskrift:				
Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.18							
Sag:	21004	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	EDR-strategi for fremtiden	Sider:	1
Start dato	20012021	Slut dato					
Bilag:	- Bilag 2 DARC strategipapir 2025.pdf						
Resume:	<p>EDR har som forening INGEN reel strategiplan for foreningens udvikling, det har ALLE vore IARU reg1 kolleger. Hvis EDR skal udvikles med flere og yngre medlemmer må der en langsigtet strategi til. Strategien skal udelukkende forholde sig til emner der gavner radioamatørbevægelsen i Danmark. ALTSÅ ikke mere vedtægtsjuristeri! Det er skræmmende at se at tiden i mange år er blevet spildt af folk, hvis fornemmeste opgave har været at opfinde vedtægtsændringer. Den Kurs skal EDR væk fra hvis vi vil have 100-års fødselsdag.</p> <p>HB bedes tage stilling til hvordan og hvem der udarbejder en levedygtig EDR-strategiplan</p> <p>Mødet 07.07.2021: HB bør forholde sig til hovedlinjerne i de data vi har fået ud af webundersøgelsen</p> <p>Mødet 28.11.2022: Tænk bokse eller EJ! Så må HB sikre en fremtidig strategi med stor vægt på fremtidens radioamatører, strategien skal og bør være i tråd med IARUr1 #shapingthefuture, og for alt i verden ikke noget sognerådspolitisk luftkastel.</p>						
Referat:	<p>HB er enige i at en strategiplan er LIVSNØDVENDIG. Der skal udarbejdes en arbejdsplan med en deadline. HB diskuterer hvem der skal deltage, aktive RM? Folk fra lokalafdelingerne?</p> <p>Mødet 24.02.2021: HB diskuterede kort udfordringerne med at finde frivillige til at udarbejde en ordentlig strategi for EDR. Lokalafdelingerne kan måske hjælpe, dette skal undersøges nærmere</p> <p>Mødet 09.06.2021: HB lader FM, KAS og SEKR grave undersøgelses data igennem med henblik på at få relevant materiale til en fornuftig strategi.</p> <p>Mødet 07.07.2021: Send materiale til NFM og indkald til Teams Møde FM ++ 27.august 19:30. Hvor fundamentet til EDR strategipapir lægges.</p> <p>Mødet 16.11.2021: Nu hvor RM pakke og ATF er løst genoptager FM, KAS og SEKR arbejdet med at uddrage de sidste pinde til strategi fro EDR, dette kombineres med erfaringerne fra IARUr1 konferencen.</p> <p>Mødet 28.11.2022: Emnet udsættes til næste møde</p>						
Beslutning	<p>HB beslutter at starte jagten på at samle en strategigruppe</p> <p>Mødet 14.11.2022: HB beslutter at sætter strategiplan arbejde i bero til efter RM-2022. Så det ny HB har frie hænder til at handle selvstændigt.</p>						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.19		Never ending Case					
Sag:	20303	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	OZ	Sider:	0
Start dato	18.11.2020	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 28.11.2022: Der skal findes lederskribenter til OZ februar, april og frem</p> <p>Mødet 15.05.2023: Der skal findes lederskribenter til OZ august og frem.</p> <p>Mødet 18.12.2023: Der skal findes lederskribenter til OZ</p> <p>Mødet 09.01.2024: Der skal findes lederskribenter til OZ april, juni, august og oktober</p>						
Referat:	<p>Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 28.11.2022: OZ produktion diskuteret, vi er lidt hårdt ramt af papir/trykpris løsninger diskuteres, der kommer mere info ved næste HB-møde. Lederskribenter til de tre næste OZ (jan-jun) findes.</p> <p>Mødet 20.02.2023: OZ produktion igen oppe og vende. Der skal justeres på oplagsstørrelse mv.</p>						
Beslutning	<p>Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 28.11.2022: OZ februar OZ4VW Arne, OZ april OZ1HPS Lars, OZ juni OZ6TW Torben,</p> <p>Mødet 15.05.2023: OZ august OZ1ETP Lars Peter, OZ oktober OZ4VW Arne, OZ december OZ5WU.</p> <p>Mødet 18.12.2023: OZ februar OZ7ABM Finn,</p> <p>Mødet 22.01.2024: OZ april OZ4VW Arne, OZ juni OZ1ETP Lars Peter, OZ august OZ6TW Torben.</p> <p>Mødet 10.06.2024: OZ oktober OZ4VW Arne. OZ december OZ5WU.</p>						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.20							
Sag:	24008	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	OZ print – udgivelsesfrekvens	Sider:	0
Start dato	09.01.2024	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>HB har modtaget følgende forslag fra Arne OZ1GRL:</p> <p>Landsforeningen udsender årets første 5 numre af OZ i elektronisk version. December og den nr. 6 nummer udsendes som en samlet Mega version med alle 6 numre i trykt udgave. Lige til at sætte i samlingen på reolen.</p> <p>Lidt dyrere til trykning, lidt dyrere til porto, men med besparelse på 5 gange porto. Hvad mener HB om dette?</p>						
Referat:	<p>HB tager forslaget ad notam og vi medtager ideen ifm. en revurdering af den samlede udgivelses strategi for EDR's medier.</p>						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

6		Beretninger fra regionerne					
6.1	Ansvarlig:		Titel:	Nordjylland	Sider:	0	
Referat:	Ingen beretning til dette møde						

6.2	Ansvarlig:		Titel:	Midtjylland, Nord	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					
6.3	Ansvarlig:		Titel:	Midtjylland, Syd	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					
6.4a	Ansvarlig:		Titel:	Syddanmark Vest	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					
6.4b	Ansvarlig:		Titel:	Syddanmark Øst	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					
6.5	Ansvarlig:		Titel:	Sjælland	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					
6.6	Ansvarlig:		Titel:	Hovedstaden	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					

7	Fremtidig virksomhed.
Referat:	

8	Eventuelt.
Referat:	

9	Fastsættelse af næste møde.
Dato:	

10	Slutgennemgang og godkendelse af referat.
Referat:	
Ja	
Nej	
Blank	